
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 235 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 17. januar 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann-Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 235: 

”Kan ministeren oplyse, hvad det koster det danske samfund og patienterne med den 

øgede parallelimport af medicin?” 

 

Svar: 

Generelt set er parallelimporteret medicin med til at sikre god priskonkurrence på 

lægemiddelområdet. Det skyldes, at parallelimportører kan skaffe lægemidler 

billigere end den pris, originalproducenterne tilbyder. Parallelimporteret medicin 

bidrager derved til at skabe priskonkurrence på områder, hvor der ellers ikke ville 

have været det, fx fordi et patent endnu ikke er udløbet.  

 

Der har dog været nylige tilfælde, hvor enkelte lægemidler har været i forsyningssvigt 

hos originalproducenten. Her er behovet blevet dækket af dyrere 

parallelimporterede produkter. Patienterne bliver tilbudt de billigste produkter, i takt 

med at forsyningsudfordringerne bliver afhjulpet. 
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